
Tordas Község Polgármestere

Meghivó

Értesitem, hogy képviselőtes$ületünk1991.szeptember 27-én

ülést tart.

Az ülés helye: Községháza

N a p i r e n d
1./ Lakásc~ld timogat1sokról szóló rendelet

módositása.
Előadó: Márki Fe::enc jegyző

2./ Fejér Megyei Vizmüvek átalakulási terve.
Előadó: Farkas János polgármester

3./ Helyi adók bevezetésének előkészitése

Előadó: Márki Ferenc jegyző

4./ Bejelentések, javaslatok

Kérem a testületi ülésen való szives megjelenését.

T o r d a s,1991.szeptember 19.
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J e g y z Ő k Ö n y v

Készült: Tordas Község Képviselőtestületének1991.szeptember
27-én megtartott ülésóről,

Jelen vannak: Báhidszki Balázs, ]}'arkas János, Halen6r Károly,
Kunsúgi László, Májer Jenőné, Szemerei János,Varga
Károl~mé, Vasvári Pál, zémann Géza képviselők,

Márki Ferenc jegyző

]'arkas János polgármester üdvözölte a megj elent eket. Megálla
pitotta, hogy az ülés határozatképes, javaslatot tett a napi
rendi pontokra:

N a p i r e nild:

1./ Lakáscélú té.mogat áso król szóló rend elet
módssi tása,
Előadó: !'Mrki :/;'ereJJ.c jegyző

2./ Fejér Megyei VizmUvek átalakulási terve,
Előadó: Farkas Jó.nos pol[';ármester

3./ Helyi adók bevezetésének előkiszitése.

Előadó: Márki Ferenc jegyző

4./ Bejelent6seh:, javaslatok.

A képviselőtestület a napirendre tett javaslatot egyhangulag
elfogadta.

1./ Napirend tárgyalása

1.a./ Lakáscélú támogatásokról szóló rendelet módositása

Rendelettervezet mellékelve.
Hozzászólás nem volt a képviselőtestület az előterjesztésnek

megfelelően egyhangulag elfogadta a lakáscélú támogatáss~ról

szóló 3/l991./IV.5./ sz.rendelete módositását, megalkot va

ezzel az ~~1~~1~~é§~~J~~=~~~~~~g~letét.

l.b./ Fejér Megyei Vizmüvek átalakulási terve

Előterjesztés mellékelve.
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Hoz :I:',,:-'í.s ZÓ l,<l.sok_._-----
Báhidszki Balázs - átalakulás utin is nagyméretü szervezet

jön létre. Nem lehet ez kisebb ?
Úgy érzi, hogy a vizmüvek kezelése és a költségek viltozatlan.
sága nem hoz ezáltal eredményt.

Szemerei János - ugyanezen gondolatok foglalkoztatják őt is.

Önállóak leszünk ugyan, de a zárt RT is nagy cég marad,kevés
szavazati aránnyal.
A megyében fellelhető dréiga vizmüvelc diját is mi fizetjük meg,

Zémann Géza - nem készült felmérés arra, hogy településUnk
vizmüve önálló müködés esetén mennyivel volna jobb, vagy rosz
szabb 9 igy igazán dönteni sem tud melyik variáció volna a job]

Kunsági I'!ászló - lehet hogya kisebb szervev,et jobb lenne, de
ezt ennek kimunkálása hiányában eldönteni nem tudjuk.

Halenár Károly - aGgályai vannak. A mi3.sik két közsér;gel is

tárgyalni kellene.
Vasvári Pál - javasolja kidolgoztatni a 11'iromközség vizter

melését és költségeit.

Farkas János polgármester - az :átalakulási terv komoly, jól
előkészitett anyag. Mai megbeszélésünk célja e tárgyban első

sorban a kér'dések felvetése, ugyanis az érintett polgármester!
részére még lesz ez ügyben értekezlet, ahol a kérdésekre véi
laszt kaphat.
Terméssetesen Gyúró és Kajászó önkormányzatainak véléményét

is meg kell ismernünk, mert a három település külön-külön nem
müködhet, igya töbiJség akarata lesz a döntő.

A megyei KözgyiHés is tárgyalj a e támát, amelynek eredményé
ről tájékoztatást kérhetünk Horváth ottó martonv3sári polgúr
mestertől, a közgyülés tagjától.

A végleges elhatározáshoz a képviselőtestület konkrét döntési
re van szükség, tehát e témát még tárgyalni fogjl"k.

l.c./ ~lyi adók bevezetésének előkészÍltóse

Az előterjesztés mellékelve.

Miirki. ]'erenc j egyz ő szóbeli kiegész i.lt ésként elmondjjla, hogy

az előterjesztés minden adónemmel foglalkozH;,amelyet a helyi
adók bevezetéséről szóló törvény egészit ki.

Ezek ismeretében a testület határozza meg, mely adónemek
kerüljenek kimunkálásra.



Hozz'3szá16sok:

Báhidszki Balázs - úgy érzi szükség van a helyi adók bevezeté

séreo
Javasolja a kommLmális adó két formájának bevezetését és a
zártkertekben lévő épületek épitményadójá.t, Megvizscálandó a

beltC'rületi é'Jitményadó is.

Varr'a Károlyné - olyan adó kell bevezetni, ami mindenkit érint
és megvalósulhat az egyenlő teherviselés elve is. Kommunális

adót javasolja bevezetni.
Zémann Géza - csak olyan adó és annyit, hogya lakosságot ne

terheljük túl. Javasolja az idegenforgalmi adó bevezetését.
Halenár Károly - úgy kell bevezetni, hogy elviselhető legyen.
Egyetért a kommunális adó bevezetéséÍvel.

Szemerei János - az épitmónyadóból a lakásokat kivenné a hoz

zátartozó gazdascigi épületekkel egyi.itt. A kommunális adó két
formáj át javasolj a.

Kunsági László - az adóbevételek ezévi tisztázása és az adó
nem megszünése lehetőségeinek tisztázása után javasolja a

kommunális adó két formájának bevezetését.
A zártkerti nem lakáscéljára s:wlgáló éÍpületek adóztatástlt is
javasolja megvizsgálni.
Ha lehet szabályozni, úgy anagy állattartók esetében magasabb

adóterhet kellene kivetni.

Vasvári Pál - adót mindenki fizesse. A vállalkozók adójukat
köl tségeikből le:Lrják, igy kevesebb mis jellegü adót fognak

f;j.zetni. Javasolja a kommunális adók megállapitását,
J?arkas János p olgármester a lwmrnunális adót, a zárt kertek épit
ményadóját és az j.parüzési adót javatiT0lja.

Varga Károlyné - véleménye szerint nem lehet, vagy nem szabad

a vállalkozókat túlterhelni adókkal. Az iparüzési adó ~egálla

pit'olsa már sok lenne részükre.
Kunsági László - egy átlag vállalkozói jövedelmet tekintve az
évi ad ó összege j elentékt elen, Önkornányzat unknak kevés haszna,
annál több kára keletkezne az iparUzési adó bevezetéséből.

Bgyes fogalmak, felvetések, rendeletalkotás telLYlikai ,,16i!dései

nek tisztázása, mentességek felvetése után,annak vitája és

magyarázáta be;!iejezós3vel a l:ópviselőtestUlet egyhangulag

J 'bbl' 11atározatot hozta:az a.a
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50/l99l./IX.27./ sz.határozat

Tordas Község Kénviselőtestülete,ahelyi adók

bevezetése érdekében,a magánszemélyek- és vál

lalkozók kommunális adója bevezetése mellett

dönt.

Javasolja kidolgozni a zártkertekre vonatkozó

nem lakás célj~ra szolgáló épületek adóját is.

Határidő:1991.novemb er 15. /t ervezet b enyúj tása/

Felelős: polgármester

2./ Bejelentése]" javaslatok

Farkas János polgármester szóbeli e16terjesztc5s::Cben elmondja,

hogy az elmúlt ülésen két fiatal házaspár elsőlakáshoz jutók

ti'lmogatását a testület elnapolta következő ülés·Sre.

Ismertette a két kérelmezőt.

H02'lzászóló.sok:

Halemír Károly- mindkét esetben tartózlwdik.
, ·1' . dl 't h" , /' .r. l . t'Varga Karo.yne - mln te azaspar reszsre Javaso Ja a Bmo-

gatást o

Szemepei Jlános - mivel az idén már csak 100.000 Ft áll rendel

kezésre javasolja 50-50.000 :Ptban meg,'illapi-tat'lÍ a trimogatást,

mig a mási.k 50-50.000 Ft-ot januárban kapn.ik meg az érintet_

tek,ha erre pénzügyi lceretünk lesz.

Zémann Géza - Vasv,ári Gyullinak javasolja a támosat,ist, Bucsi

Tamásnak nem.

Kuns_ági L'Íszló - véleménye mesyegyzik Zémann Géza képviselő

t , '1" l' d" t' , larsa ve emen~reve. es on" ,:)seva _

Farkas János - mindkettő igénylő támogatását javasolja Szeme

rei J,ános 61 tal tett javaslattal egyezően.

Vasvári Pál - nem javasolja J3ucsi Tam,isnak.

B·jhidszki Balá.zs - egyetért Szemerei Jánossal.
.... , . J N' . d' 'I- • , 1" ,.' ,.' 't· ·1' c< •j.'!aJer . enon8 - nun ,ce'c 19d1Y o 'camoga'célsa Javaso. Ja i)Zemerel

János által felvetettek szerint.

J!'ent iek alapj iín a lCépvis előtest ület az alábbi hat ározat ot hozi
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51/1991./IX.27./ sz.hat6rozat

Tordas közs~g KápviselőtestUlete a lakJsc~l~ tá
mogat4sr61 sz616 rendelet III.fejezetében fog

laltak szerint:

Bucsi Tam,is és nej e Tordas, Somogyi B. u. 43

- Vasviri Gyula ás ne j e 1'ordas, Szabadség ~t 34

sz.alatti lakosok ifj~ házasok rész6re 50.000

50.000 Ft egyszeri vmssz~ nem téritendő támoga

tást ny~jt 1991.évben,mig 1992.6vre u;}abb 50

50.000 J?t-ot,amennyiben az Önkormányzat fog ren·

delkezni ilyen pénzügyi kerettel.

A támogatottak értesités6r61 és az összeg OTP

rászére történő átutalásár61 a jegyző gondoskod

j ék.

Határidő:1991.X.15.

J?arléas János polg-ármester ismertette a dr.jdünnich Ferenc-----
utca és a Somogyi Béla utca névváltoztatása érdekében tett

intézkedéseket. Elmondta, hogya két utca minden lak6háza

értesitést kapott a névváltoztatási szándékr61 és kértük vé

leményüket. A Münnich utca 40 lald.s,e'lb61 22 lap érkezett vissz

amelyből 12-en a változtatást kérték, lo-en ellenezték.

A Somogyi Béla utca 42 lalds::!.b61 7 érkezett vj.ssza,amelyből

l f6 kérte a változtatást.

Hozz 3:s z61,is ok

Bé'ihidszldBalázs - Münnich utcát javasolja megváltoztatni, a

Somogyi Béla utca maradjon.

Varga Károlyné - csak a llIünnich utca nevét kell megváltoztatn

Vasvári Pál - tart6zkodik a szavaz.1st61

Májer Jenőné - egyik utca nevét sem javasolja megváltoztatni.

Halenár Károly - Münnich utcát megv;i1toztatni

JilaJ!!!!)sr:éirJános - IVliinnich utca nevét meg kell v;áltoztatnL

Zérnann Géza - nemet mond az utcanév v;áltoztatásra

Kuns<~i László - tartózkodik

1!'ar~{Bs János - nemet mond a változtatásra

Az, utca elnevez,ése kérdésében az utcában lak6k teljes vélemé

nyét kell kikérni.
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a k6nvlse16testUlat

az alábbi határozatot hozta:

52/l991./IX. 27.1 sz .hatcírozat

Tordas község Kéoviselőtestülete a tordasi

dr.MUnnich Ferenc utca nevét rnegváltoztatje.•

Az utca nevének meghatározásihoz kikéri az

utcában lakók véleményét és az elnevezésről

a következő Ulésén dönt.

Farl,as János polgrirmester ismertette a FURI út-és Ridénitő

KF'l' áraj3.nlatát az erdőmajori kövesút felujitft"'ó-ra vonatkozó

an. Az út több l:Iint 3 km, de a z6rtkertet eléri5 szakasza 1,6

km hosszú, ennek 5 m széllességben kétszeri itatással el végzet·

felújitása 4,1 millió forint. Ugyan ez 4 m szélességben,2,9

millrlíó forint. Aszfalt szőnyeg teritéssel: 5,6 és 3,98 millió

forint. Ezen összeg 50 lo-át az út tulajdonosa a termeli5sz'jvet·

kezet fizetné. Ezen összegekről kell az 1lreghegyi földtulajdo.

nosokat tájékoztatni.

Márki Ferenc jegyző elmondja, hogy egy német-magyar Kft az

Eurotrans Group épUletelemGyártásra alaklamas terLiletet keres

területUnkön. Helyigényük l ha. 1'evékenységUkről többet nem

tud, csupán még azt,hogy környezetet new szerll'lyez tevékenysé

gük.

Hozzászó16sok:

SzemeJ;..~_:Í:. Jál'!:os - .Lgy látatlanban nem lehet dönteni. iileg kell

hivni képvise16jüket ,aki tevéken,/ségükd kpnkrétan be tudja

mutatni.
Báhidszki Balázs - meg kell tekinteni jelenlegi telephelyüket

Halenár EáEoly - elvileg nem l.:í.tja ak'ld·üy.it, de jobban meg

kellene ismerti tevéken~Tségüket. Egyet ért Szemerei Jánossal.

:B'ar~as János polgLirmester a lehetüség neGl rossz, de jobban

meg kellene ismerni őket. A területi igényüket úgyis a tsz-né

kell intézniük. Erről tájékoztat juk képviselőjüket.

k!ale~ár Károly bej elentésében elmont] ja, hogy a Köztársa,j1ág út

t1Kiskáloz"-i részén nagy a gazo Intézkedni 8zUJ:::sóges.

A Rákóczi utcában a ji'irda melletti sövények ápolatlansiga

miatt nehéz a gyalogosközlekedéso
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Bólhidszki BaLízs bejelentésében eLnondjl1, hogya környező te

lepülések bizonyos pénzéisszeg befzetésével a térség viJágkiál

lit,ási tervében szerepelnek, BelmUnket senk_; nem iwresett meg

Farkas János válaszában eblondja, hogya közterület rendezésé

re a Gzüksóges intézkeéléseket megtessz~k,

A viLígkiállitás~'al kapesolatosan senki nem keresett meg ben

nünket.

Több bejellmtés nem volt a polgármester az ülést befejezettneJi

nyilvóíniotta,

kmf.

lVIárki ]j' e rene

jegyző

~(~I
J!arkas JáP&~
polgármester


